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regionálne noviny občanov mesta a okresu Bánovce nad Bebravou

dovoľte mi, aby 
som sa Vám pri-
hovoril na  za-
čiatku nového 
roku 2023, srdeč-
ne Vás pozdravil 
a  poprial Vám 
všetko najlepšie. 
Najmä pevné zdravie, lásku, op-
timizmus, nádej a vieru v dobro, 
ale i odhodlanie naplniť predsa-
vzatia, s ktorými do nového roku 
vstupujete. 

Polnočné zvony dali bod-
ku za  predchádzajúcim rokom 
a otvorili rok nový. Je to čas na bi-
lancovanie, hodnotenie, kritiku 
i  pochvalu. Čas na  to, aby sme 
sa na chvíľu zastavili, stanovili si 
nové ciele či predsavzatia. Taktiež 
by sme nemali zabúdať a  spo-

menúť si na  ľudí, ktorí sú našim 
srdciam blízki, ale už žiaľ nie sú 
medzi nami.

Nebudem teraz hodnotiť, ale 
chcem Vám za uplynulý rok po-
ďakovať. Za všetko dobré, čo ste 
pre seba a  svoje mesto spravili. 
Ďakujem Vám za vašu podporu 
a dôveru, ktorou ste mi dali man-
dát pracovať pre Vás a naše mesto 
z pozície primátora. 

Nový rok je novým začiat-
kom, do  ktorého vstupujeme 
s istou nádejou a očakávaniami. 
Pred nami stoja mnohé výzvy, 
s ktorými sa budeme musieť vy-
sporiadať, aj ako samospráva či 
občania, no i mnohé neočakávané 
udalosti, ktoré nový rok so sebou 
prinesie. Musíme mať a verím, že 
máme spoločnú ambíciu rozvíjať 

naše mesto a smerovať finančné 
prostriedky do tých priorít, ktoré 
napomôžu skvalitniť život čo naj-
väčšiemu počtu obyvateľov Báno-
viec nad Bebravou. Musíme svoje 
úsilie smerovať do odstraňovania 
viacerých havarijných stavov, 
investovať do infraštruktúry na-
prieč mestom a vzhľadom na na-
pätý mestský rozpočet spôsobený 
ťažkou ekonomickou situáciou 
i chaotickými opatreniami vlády 
vyvíjať maximálne úsilie pri čer-
paní prostriedkov z  fondov Eu-
rópskej únie. Verím, že dlho avi-
zované výzvy uzrú svetlo sveta. 

Čaká nás veľa zodpovednej Čaká nás veľa zodpovednej 
práce pri plnení stanovených cie-práce pri plnení stanovených cie-
ľov a úloh. Ich úspešné plnenie je ľov a úloh. Ich úspešné plnenie je 
však podmienené dobrou vzájom-však podmienené dobrou vzájom-
nou spoluprácou na  princípoch nou spoluprácou na  princípoch 

otvorenosti, čestnosti a  úprim-otvorenosti, čestnosti a  úprim-
nosti, medzi primátorom mesta, nosti, medzi primátorom mesta, 
poslaneckým zborom, mestským poslaneckým zborom, mestským 
úradom a občanmi nášho mesta, úradom a občanmi nášho mesta, 
kde musíme a budeme načúvať kde musíme a budeme načúvať 
žiadostiam a problémom ľudí veľ-žiadostiam a problémom ľudí veľ-
mi pozorne a zodpovedne. mi pozorne a zodpovedne. 

Dovoľujem si Vás požiadať 
o porozumenie a pochopenie. Vy-
zývam k vzájomnej pomoci a spo-
lupráci. Nechcem a  nebudem 
mesto riadiť od zeleného stola, ale 
vždy rád prijmem každý dobrý 
a prospešný podnet na zlepšenie 
života v našom meste. 

Na záver mi dovoľte, ešte raz 
sa poďakovať za pomoc, preja-
venú dôveru, podporu a  spo-
luprácu v  tejto neľahkej dobe 
všetkým tým občanom nášho 
mesta, ktorí majú svoje mesto 

úprimne radi. Poďakovanie 
patrí všetkým ľuďom dobrej 
vôle, jednotlivcom, organizá-
ciám, podnikateľom, firmám, 
inštitúciám, ktorí napomohli 
akoukoľvek formou k rozvoju 
nášho mesta.

Teším sa na to všetko čo nás 
čaká, na naše stretnutia, spolu-
prácu, na našu budúcnosť. 

Želám Vám zo srdca všet-
ko dobré v novom roku, v roku 
2023!
 Róbert Gašparík, primátor mesta

Drahé Bánovčanky, milí Bánovčania,Drahé Bánovčanky, milí Bánovčania,

Trojkráľový koncert v ZUŠ Dezidera Kardoša
Troch kráľov - Gašpa-

ra, Melichara a Baltazára 
priviedlo k malému Ježiš-
kovi svetlo betlehemskej 
hviezdy. Vybrali sa za ním 

odovzdať mu dary – zlato, 
kadidlo a  myrhu. Všetci, 
ktorí sa vybrali v  nedeľu 
8. decembra na Trojkráľo-
vý koncert do ZUŠ Dezi-

dera Kardoša, ktorý orga-
nizovali Rímskokatolícky 
farský úrad a  mesto Bá-
novce nad Bebravou, boli 
tiež obdarovaní. Zaplnená 
Sála Janka Jesenského do-
stala ako prvý dar úžasný 
umelecký zážitok, ktorý 
v úvodnom príhovore sľu-
boval aj riaditeľ školy Sil-
vester Lavrík. 

Druhý dar, ten získala 
naša ZUŠ a je ním veľko-
lepý hudobný nástroj. Or-
gan, ktorý dominuje nie-
len priestoru, ale zvukom 
podčiarkuje monumentál-
nosť umeleckého výkonu. 
A o taký sa postaral úspeš-
ný absolvent školy, Ľubo-
mír Zelenák, ktorý otvoril 

celý koncert organovou 
skladbou Fantázia g mol. 
Zimomriavky sa nestratili 
ani pri krištáľovo čistom 
hlase sopranistky Hanky 
Magovej. Tretím a  naj-
väčším darom sú skvelí, 

pre umenie nadšení ľudia. 
Nie je možné ich všetkých 
vymenovať. Tvoria jeden 
dokonalý kompaktný ce-
lok. Žiaci, učitelia, riaditeľ 
- pod dirigentskou taktov-
kou Simonety Adamkovej, 

všetci s rovnakým nadše-
ním rozdávali radosť.

Bolo to kráľovské zves-
tovanie šťastnej noviny. 
Zrodilo sa krásno.

  Zuzana Bridová

Narodenie človeka je jednou z najradost-
nejších správ, akú Vám, milí čitatelia, môžu 
priniesť akékoľvek médiá. S radosťou oznamu-
jeme, že dňa 2. januára 2023 sa v pôrodnici 

v Trenčíne narodila prvá Bánovčanka Timea 
Škorcová s váhou 3 020 g a dĺžkou 50 cm. Z no-
vého prírastku do rodiny sa tešia nielen obaja 
rodičia Monika Hrčková a Tomáš Škorec, ale 

aj celá ostatná rodina. Malej Ti-
mejke i celej rodine prajeme najmä 
dobré zdravie, veľa lásky a šťastia 
na celoživotnej púti.  redakcia

Vitaj medzi nami, Timejka! 
Prvá narodená Bánovčanka v roku 2023

V roku 2023 
Vám prajeme veľa 

zdravia, lásky, 
spokojnosti, 

osobných 
a pracovných 

úspechov. 
Redakcia

Decembrové 
mestské 

zastupiteľstvo 
2. časť
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Iveta 
Duchoňová

 Poprosím vás na  úvod, 
prezradiť pár informácií zo 
súkromia. Kde ste vyrastali, 
študovali, kde momentálne 
žijete a pracujete?

Mojím rodis-
kom je malá dedin-
ka Temeš, ktorá sa 
nachádza v  okrese 
Prievidza. Tu som 
vyrastala a   ži la 
do  svojich 23 ro-
kov, neskôr som sa 

presťahovala s rodinou do môjho 
súčasného bydliska, mesta Bá-
novce nad Bebravou. Mám dve 
deti – dospelého syna Martina, 
ktorý pracuje ako lekár a dcéru 
Simonu, ktorá navštevuje miest-
ne gymnázium.

Som absolventkou Gymnázia 
Nováky, potom som študovala 
na Obchodnej akadémii, odbor 
sociálno-právna činnosť v Dol-
nom Kubíne a od 1992 − 1997 
na  UK PF Bratislava - odbor 
sociálna práca. Celý svoj profe-
sijný život pracujem v sociálnej 

oblasti. Mojím prvým pôsobis-
kom bol Obvodný úrad Prie-
vidza - práca s nezamestnanými, 
ďalej nasledoval Okresný úrad 
Bánovce nad Bebravou - práca 
s ťažko zdravotne postihnutými 
občanmi a  Úrad práce, sociál-
nych vecí a  rodiny Partizánske 
– práca na  úseku hmotnej nú-
dze, štátnych sociálnych dávok, 
peňažných príspevkov na kom-
penzáciu ťažkého zdravotného 
postihnutia a  sociálno-právnej 
ochrany detí a sociálnej kurate-
ly. Od roku 2011 som zastávala 
pozíciu riaditeľky odboru soci-
álnych vecí a rodiny na ÚPSVaR 
Partizánske. V  roku 2016 som 
získala Ocenenie ministra práce, 
sociálnych vecí a rodiny za dlho-
dobú prácu v oblasti práce, soci-
álnych vecí a rodiny. 

V  roku 2021 však nastala 
v mojom profesijnom zameraní 
veľká zmena a  začala som pô-
sobiť v  oblasti sociálnych slu-
žieb - ako riaditeľka Zariadenia 
pre seniorov sv. Kataríny Labo-

uré v  Bošanoch, kde pracujem 
doteraz. 

 Máte za  sebou nejaké 
dobrovoľné verejnoprospešné 
aktivity?

Až donedávna som popri 
svojich pracovných povinnos-
tiach pravidelne informovala 
verejnosť o  zmenách zákonov 
v oblasti peňažných príspevkov 
na kompenzáciu ťažkého zdra-
votného postihnutia. Poskytova-
la som prezentácie regionálnym 
médiám - televízii a novinám, 
pravidelne som sa zúčastňovala 
všetkých stretnutí pre zdravotne 
postihnutých občanov. 

Bola som jednou z  organi-
zátoriek podujatí pre zdravotne 
postihnuté osoby, ktoré sa kona-
li v okrese Partizánske i Bánov-
ce nad Bebravou pod hlavičkou 
„Spoločné prekonávanie bariér“. 
Pravidelne som organizova-
la  niekoľko ročníkov Vianoč-
ných stretnutí pre deti z ekono-
micky slabých rodín. 

 Prečo ste sa rozhodli kandi-
dovať do mestskej samosprávy?

V komunálnych voľbách som 
kandidovala prvýkrát. Všetkým 
občanom, ktorí mi dali svoj 
hlas, ešte raz úprimne ďakujem 
a budem sa snažiť nesklamať ich 
dôveru. Hlavným motivačným 
faktorom mojej kandidatúry ne-
bol vlastný osobný prospech, ale 
snaha o  zlepšenie podmienok 
bývania v  meste Bánovce nad 
Bebravou. 

 Aká je vaša vízia smerovania 
nášho mesta, čo by sa podľa 
vás malo zlepšiť? Aké sú vaše 
konkrétne plány, či návrhy 
na  zmeny, ktoré by ste rada 
realizovali v našom meste?

Zaujímať sa budem nielen 
o obvod č. 1 JUH, za ktorý som 
bola zvolená, ale o  celé mesto. 
Sme veľmi malé mesto na  to, 
aby sme sa delili – naše mesto 
vnímam ako celok a  budem sa 
snažiť pomáhať všade, odhliad-
nuc od  toho, kde práve bývam. 

Budem sa snažiť o  priamu ko-
munikáciu s občanmi vo voleb-
nom obvode tak, aby ich pripo-
mienky a požiadavky mohli byť 
prezentované v  mestskom za-
stupiteľstve. Nebudem sa vyhý-
bať osobným stretnutiam. Určite 
podporím dobré a  zmysluplné 
návrhy, mojou snahou bude, aby 
mesto Bánovce nad Bebravou 
bolo mesto pre všetkých - mesto 
s príležitosťami pre mladých ľudí, 
mladé rodiny, mesto, ktoré sa vie 
postarať o seniorov i zdravotne 
postihnutých občanov. Mesto, 
ktoré ponúkne vhodné podmien-
ky pre všetky vekové kategórie. 

Ako poslankyňa sa chcem 
pričiniť predovšetkým tam, kde 
som počas mojej profesie, získala 
najviac skúseností a odborných 
znalostí - a to v sociálnej oblasti. 

Prácu mestského poslanca 
považujem za službu, ktorú bu-
dem vykonávať s pokorou a pat-
ričnou úctou. Mojimi priorita-
mi sú čestnosť, úcta k človeku, 
poctivá práca.  (lk)

 PREDSTAVUJEME nových poslancov 
mestského parlamentu

Silvestrovské korčuľovanie na zimnom štadióne

Silvester na ľade mal aj 
charitatívny účel. Mesto 
Bánovce nad Bebravou 
sa rozhodlo podporiť OZ 
Bánovskí chlpáči. Náv-
števníci sa mohli pripojiť 
dobrovoľným príspevkom, 
pre ktorý bola vystave-
ná pokladnička v  bufete. 
Okrem športového vyžitia 
detí, mládeže a dospelých 
sa niesla celá akcia v duchu 
„nevyhadzujme peniaze 
do vzduchu“ v zmysle dra-
hých ohňostrojov, ktoré 
majú negatívny vplyv hlav-
ne na  psov. Ako uviedol 

primátor Róbert Gašparík 
na facebookovom profile:
„Toto podujatie bolo finan-
cované z  rozpočtu MsKS 
z položky, ktorá bola určená 
na Silvester 2022 vo výške 
550 eur, plus sme im prida-

li 200 eur a od občanov sa 
vyzbieralo viac ako 300 eur, 
OZ Bánovskí chlpáči nech 
padnú na úžitok.“

Poďakovanie za skvelú 
akciu patrí všetkým spolu-
organizátorom podujatia, 
či už HK Spartak Bánovce 
nad Bebravou alebo MsKS, 
ako aj SZĽH no najmä 
všetkým návštevníkom, 
ktorí sa prišli v sobotu 31. 
decembra zabaviť na zim-
ný štadión a  stráviť tak 
spoločne posledné chvíle 
roku 2022. 
Text a foto: Lenka Karasová

Vedenie mesta sa tento rok rozhodlo zorganizovať namiesto 
tradičnej silvestrovskej akcie na Námestí Ľ. Štúra úplne 

nové podujatie, a to Silvester na ľade. Na zimnom štadióne sa 
tak v sobotu 31. decembra zišlo približne 500 malých aj veľkých 
korčuliarov. Spoločne si zašportovali, strávili príjemné chvíle 
so svojimi rodinami, priateľmi či známymi. Pre deti boli pri-
pravené prekážkové dráhy, na ktorých sa rozdalo až 130 medai-
lí, maľovanie na tvár a mohli sa odfotiť aj s veľkými maskotmi. 

Zľava: Róbert Gašparík, Nikola Mokráňová, Richard Pavlikovský (SZĽH), Michal Bitarovský
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na facebooku 

Centrum právnej pomoci v I. polroku 2023
Centrum právnej pomoci 

poskytuje právnu pomoc ob-
čanom, ktorí pre nedostatok fi-
nančných prostriedkov nemô-
žu využívať iné právne služby. 
Osobné konzultácie sú posky-
tované raz mesačne aj priamo 
v Bánovciach nad Bebravou. 

Konzultačné pracovisko je 
v stanovených dňoch zriade-
né v zasadačke na 1. poscho-

dí budovy Mestského úradu 
na  Farskej ulici. Na  konzul-
tácie je potrebné vopred sa 
telefonicky objednať na tel. č.: 
0650 105 100. 

V  prvom polroku 2023 
bude služba poskytovaná vždy 
v utorok v termínoch 24. janu-
ára, 21. februára, 28. marca, 
25. apríla, 23. mája a 27. júna 
v čase 9.00 – 15.00 h. 

Centrum právnej po-
moci je štátna rozpoč-
tová organizácia, ktorá 
garantuje prístup občana 
k  spravodlivosti. Posky-
tuje odborné informácie 
a právnu pomoc v občian-
skoprávnych, rodinnopráv-
nych i  pracovnoprávnych 
veciach, zahŕňa agendu 
osobného bankrotu a slúži 

i občanom, ktorí čelia exe-
kúciám. Viac informácií 
je možné získať na  www.
centrumpravnejpomoci.sk 
alebo na informačných plo-
chách mesta.  Oznam MsÚ

Decembrové mestské zastupiteľstvo - 2. časť 

Posledné rokovanie mestského zastupiteľstva v minulom roku sa 
konalo vo štvrtok 15. decembra v Kultúrnom dome v Dolných 

Ozorovciach. V predchádzajúcom čísle sme, okrem iného, infor-
movali o najdôležitejšom bode programu, a to o Návrhu rozpočtu 
mesta na rok 2023, ktorý bol jednohlasne schválený. Poslanci tiež 
schválili participatívny rozpočet na rok 2023, vyšší poplatok za ko-
munálny odpad, zloženie komisií mestského zastupiteľstva a ďalšie.

Miestne dane 
sa nezvyšujú, 

strava v školách áno
V časoch zdražovania občanov 

nášho mesta asi najviac poteší sprá-
va, že všetky miestne dane zostávajú 
pre rok 2023 v nezmenenej výške. 
Viac ako polovicu financií mesta 
ukrojí naše školstvo, pre ktoré je 
vyhradená čiastka takmer trinásť 
miliónov eur. Nové opatrenia z diel-
ne ministerstva školstva sa však 
dotknú najmä peňaženiek rodičov 
detí. Rodičia si priplatia za stravné 
v materských školách denne o 56 
centov viac, v základných školách 
za obedy od 49 centov do 60 centov 
na deň a žiaka (podľa veku detí).

Poplatok za komunálny odpad 
Poslanci mestského zastupiteľ-

stva na rokovaní v decembri schvá-
lili zvýšenie poplatku za komunálny 
odpad na osobu za rok o 5,04 eur 
(12,6 %), zo súčasných 39,96 eur 
na osoba/rok na 45 eur osoba/rok, 
nadväzne na infláciou zvýšené ná-
klady na zabezpečenie systému od-
padového hospodárstva v meste.

Participatívny rozpočet
Tento rok sa budú môcť občania 

a organizácie mesta v rámci partici-
patívneho rozpočtu priamo zapojiť 
do rozhodovacieho procesu o pre-
rozdeľovaní financií z rozpočtu mes-
ta. Poslanci MsZ v rozpočte na rok 
2023 vyčlenili na participatívny roz-
počet sumu 5 000 eur, jeho pravidlá 
schvaľuje taktiež mestské zastupiteľ-
stvo. Minimálna výška finančných 
prostriedkov na jeden projekt je 500 
eur a maximálna 1 500 eur (všetky 
informácie o participatívnom roz-
počte nájdete na stránke mesta).

Ďalšie schválené body
Na poslednom zastupiteľstve po-

slanci schválili aj Informatívnu správu 
o činnosti komisií mestského zastu-
piteľstva za rok 2022, ako aj zloženie 
komisií mestského zastupiteľstva.

V  rámci rozpočtu na  rok 2023 
bolo schválených aj 40 000 eur na vy-
budovanie odstavnej plochy na  Ul. 
Hollého, ktoré je plánované v tomto 
roku, pričom táto investičná akcia 
bola presunutá z predchádzajúceho 
roku. 

Obyvatelia sídliska Dubnička 
si už určite všimli nové ihrisko vo 
vnútrobloku na Svätoplukovej uli-
ci. Na  jeho výstavbu získalo naše 
mesto na základe darovacej zmluvy 
od spoločnosti MTA Slovakia, s.r.o. 
finančný dar vo výške 13 171 eur. 
Ide o  bezúdržbové detské ihrisko 
pozostávajúce z cesty zručnosti (7 
prvkov), šplhacej a  balančnej zo-
stavy (6 prvkov). Mestskí poslan-
ci v  decembri schválili potrebné 
dofinancovania zo strany mesta 
vo výške 1 787 eur, pretože obsta-
rávacia cena za dodávku a montáž 
kompletného detského ihriska bola 
14 958 eur.

Známy je už aj kalendár pláno-
vaných zasadnutí mestského zastu-
piteľstva na prvý polrok 2023. Naj-
bližšie by sa tak mali poslanci mesta 
stretnúť v stredu 22. februára. 

Celý záznam zo zastupiteľstva, 
ako aj všetky prerokovávané mate-
riály nájdete na stránke mesta www.
banovce.sk v  sekcii Samospráva - 
Mestské zastupiteľstvo - uznesenia, 
zápisnice, záznamy.

  Lenka Karasová

30. rokov 
Slovenskej republiky

Prvý január na Sloven-
sku nie je len prvým dňom 
nového roka 2023, ale 
v  tento deň slávime výro-
čie vzniku samostatnej Slo-
venskej republiky. Po roz-
delení Českej a Slovenskej 
Federatívnej Republiky 
(ČSFR) na  dva samostat-
né štáty -Českú republiku 
(ČR) a Slovenskú republiku 
(SR) – vznikla 1. januára 
1993 samostatná SR, keď 

na  spoločnej schôdzi vlá-
dy SR a Národnej rady SR 
prijali poslanci vyhlásenie 
k vzniku nezávislej Sloven-
skej republiky.  r

Čo so stromčekom 
po Vianociach

Živé vianočné strom-
čeky je potrebné po Via-
nociach dôsledne odstro-
jiť od kovových háčikov, 
sklenených či plastových 
ozdôb a uložiť ku kontaj-
nerom. Ak je na ulici kryté 
stojisko, prosíme občanov, 
aby nevkladali stromče-
ky do vnútra klietky, ale 
ponechali stromčeky pri 
stojisku na jednom mies-
te. Pracovníci mesta budú 
stromčeky priebežne od-
vážať. 

Ak máte možnosť 
stromček svojpomocne 

odviezť, je možné ho bez-
platne odovzdať na zber-
nom dvore (otváracie 
hodiny: PO-PI 8.00-15.15 
h, SO 8.00 – 13.30 h). Rov-
nako na  zbernom dvore 
bezplatne prijmú objemné 
odpady, kusy nábytku, ne-
funkčnú elektroniku príp. 
iný odpad, ktorý vám cez 
sviatky vznikol.

Pre majiteľov záhrad 
a  kompostérov alebo 
kompostovísk môže živý 
stromček ešte poslúžiť. 
Vetvičky zo stromčeka sa 
dajú použiť na  zakrytie 

chúlostivých rastlín v zá-
hrade, v  prípade, ak by 
nastúpilo mrazivejšie po-
časie. Nasekaný na drobné 
kúsky sa môže primiešať 
do kompostu. 

Ak ste si zakúpili via-
nočný stromček v kveti-
náči, môžete si ho presa-
diť do záhrady. Vianočné 
stromčeky z vianočnej ale-
je na  námestí poputujú 
naspäť k deťom, ktoré ich 
zdobili a budú vysadené 
v  areáloch škôl, škôlok 
a  ostatných zariadení. 

MsÚ
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Decembrové aktivity našich škôl a CVČ
Koľko lásky sa zmestí 
do krabice od topánok

Do celoslovenskej výzvy sa za-
pojili aj deti z  MŠ Severka pod 
vedením ich triednych učiteliek. 
Táto myšlienka vyzýva dobrých 
ľudí na celom Slovensku, aby pote-
šili seniorov žijúcich v domovoch 
dôchodcov malým darčekom. To, 
ako je to pre týchto seniorov veľ-
mi dôležité práve v čase Vianoc 
byť obdarovanými, bolo motivá-
ciou, aby deti s pani učiteľkami 
spoločne pripravili maličkosti, 
ktoré by ich mohli potešiť. Zaba-
lili im čajíky, hrnčeky, sladkosti, 
teplé ponožky, salónky, vianočné 
ozdoby a k tomu im deti pribalili 
vlastnoručne nakreslené vianoč-
né pozdravy. Spoločne zabale-
né balíčky odovzdali kontaktnej 
osobe pre Bánovce nad Bebravou 
Erike Slamkovej, ktorá ich odo-
vzdá do  jednotlivých domovov 
pre seniorov. Sme veľmi radi, že 
s blížiacimi vianočnými sviatkami 
boli naše deti súčasťou myšlienky 
obdarovať a potešiť seniorov, pre 
ktorých nie je rozhodujúca veľkosť 
balíčka, ale najväčšou hodnotou 
pre nich je úprimnosť a  láska, 
ktorú im deti do balíčkov priba-
lili, to všetko sa zmestí do krabice 
od topánok.  (mš)

Vesmír plný vedomostí 

V decembri sa u nás v Centre 
voľného času konala súťaž „Ve-
smír plný vedomostí“ v spolupráci 
s Hvezdárňou Partizánske. Súťaže 
sa zúčastnilo 10 šikovných detí zo 
základných škôl Partizánska, Go-
razdova, Rybany, Zlatníky a Slati-
na, o čom svedčili aj veľmi tesné 
výsledky a  finálny „rozstrel“ o 3. 
miesto. Po sčítaní bodov sa víťaz-

mi nakoniec stali: 1. miesto: Gaj-
došík Oliver zo ZŠ Partizánska, 
2. miesto: Čerňanský Ivan zo ZŠ 
Slatina, 3. miesto: Kršková Karin
zo ZŠ Gorazdova. Gratulujeme 
všetkým deťom, rovnako ako aj 
pani učiteľkám za prípravu žiakov. 
Budeme sa tešiť na pokračovanie. 

(cvč)

Vianočné tvorivé dielničky 

Dňa 15. decembra 2022 sa 
otvorili brány nášho Centra voľ-
ného času pre všetky deti a dospe-
lých, ktorí mali čas a chuť prísť sa 
spolu s nami zabaviť v príjemnej 
predvianočnej atmosfére a  vy-
robiť si rôzne vianočné výrobky. 
Deti si vyrobili svoje vlastné vos-
kové ozdôbky na stromček z kla-
sického a včelieho vosku, ktoré si 
na pamiatku odniesli domov. Po-
trénovali precíznosť a sústredenosť 
pri ozdobovaní chutných medov-
níčkov, ako aj pri výrobe slaných 
oblátok, ktoré príjemne zasýtili 
brušká a mali veľký úspech. Kaž-
dé zúčastnené dieťa si servítkovou 
technikou vyrobilo svoju vlastnú 
vianočnú darčekovú tašku, ako 
i  drevenú ozdobu na  zavesenie. 
Aj touto cestou ešte raz ďakujeme 
všetkým za účasť na akcii a vidíme 
sa nabudúce.  (cvč)

Čarovné Vianoce 
v Domove dôchodcov

Deti z  MŠ Ul. Radlinského 
navštívili 20. decembra Domov 
dôchodcov v  Bánovciach nad 
Bebravou, aby potešili babičky 
a deduškov vianočnými pesnič-
kami, koledami, tančekmi... Na-
šim starkým program zohrial sr-
diečka, vykúzlil úsmev na  tvári, 
čo oživila spomienka z mladosti, 
vypadla aj slzička... Deti im roz-

dali vianočné pozdravy s prianím 
zdravia, šťastia, lásky a vzájomné-
ho porozumenia. (mš)

Darčeky zo ZŠ Duklianska
Aj tento rok sa naša škola za-

pojila do tohto projektu. Pripravili 
sme desiatky krabičiek, ktoré ur-
čite prídu do tých správnych rúk 
a zahrejú nejedno srdiečko. Dar-
čeky všetci radi dostávame, no ešte 
väčšia radosť je ich niekomu da-
rovať. Prajeme tak všetkým obda-
rovaným príjemné vianočné sviat-
ky. Dúfame, že táto tradícia bude 
pokračovať aj naďalej. Ďakujeme 
všetkým, ktorí sa zapojili.  (zš)

Vianočný trh 
v ZŠ Partizánska

Vianočné obdobie, teda očaká-
vanie Vianoc, je najkrajším obdo-
bím v roku. Tradície na Slovensku 
sú typické a známe pre nás všet-
kých. Vianočné trhy k  nim síce 
nepatria, ale u nás v škole sa stali 
našou peknou tradíciou. Zahŕňa-
jú v sebe radosť z prichádzajúcich 
sviatkov. Tento rok padla voľba 
na 13. decembra 2022, na sviatok 
sv. Lucie, kedy do tried prišli aj ši-
kovní rodičia. Rodičia si na malú 
chvíľu opäť zasadli do školských 
lavíc a spolu s deťmi vyrábali nie-
čo typické pre toto obdobie - ob-
látky, medovníky a koláčiky, via-

nočné ozdoby, ikebany. No nielen 
v  tento deň, ale týždne vopred 
deti a pedagógovia vyrábali na vý-
chovných hodinách predmety via-
nočných tradícií. V stanovený deň 
sa z tried výrobky dostali na dol-
nú chodbu budovy školy, kde boli 
pripravené predajné stoly aj s pre-
davačmi. Atmosféru dopĺňala 
vianočná hudba a výzdoba školy. 
Zisk z predajných trhov sa stane 
súčasťou rozpočtu ZRPŠ. (zš)

Predvianočná kolekcia 
Muzety

Sú to presne tri dlhé roky, 
kedy naposledy mohlo tanečné 
štúdio Muzeta SZUŠ naposledy 
zrealizovať výchovné tanečné 
koncerty a vianočný koncert pre 
verejnosť. V stredu a vo štvrtok 
21. a 22. decembra si vo veľkej 
sále MsKS v  Bánovciach nad 
Bebravou pozrelo kvalitné taneč-
né výkony a  tvorbu Muzeťákov 
v  štyroch výchovných koncer-
toch viac ako sedemsto žiakov zo 
Základných škôl J. A. Komenské-
ho, ZŠ Duklianska a Gymnázia J. 
Jesenského.

Žiaci medzi účinkujúcimi 
našli mnoho svojich spolužia-
kov, ktorí svoj voľný čas venujú 
tak krásnemu umeniu ako je ta-
nec. Dobrá nálada a skvelá hudba 

nadchla niektoré deti natoľko, že 
sa v hľadisku spontánne roztan-
covali. Pre každého tanečníka je 
dôležité vedieť, či sa jeho výkon 
páčil, ak áno, publikum ho odme-
ní potleskom, no a tým naši malí 
ani veľkí diváci vôbec nešetrili. 

Krásne kostýmy a  osvetlenie 
dotvárali atmosféru, ktorá prispe-
la k umocneniu kultúrneho zážit-
ku. Naša bývalá tanečníčka Emka 
Hlaváčová a Richard Hainc, po-
slucháč VŠMU, profesionálne od-
moderovali všetkých päť koncer-
tov. Tým piatym koncertom bola 
práve Predvianočná kolekcia ve-
novaná rodičom a priateľom Mu-
zety. Pódium Mestského kultúr-
neho strediska zaplnilo postupne 
180 tanečníkov, ktorí priblížili di-
vákovi pestrosť a krásu tanečného 
umenia v podobe tancov rôznych 
tanečných štýlov. Veríme, že sa 
koncerty páčili a vidíme sa o rok. 
 Muzeta

Úspešne na súťaži 
vo Viničnom

V sobotu, 3. decembra sa žia-
ci tanečného odboru Súkromnej 
ZUŠ Ars Akademy z  pobočiek 
Prior Partizánske, Dolné Veste-
nice a  Bánovce nad Bebravou 
zúčastnili celoslovenskej súťaže 
VIBES vo Viničnom pri Pezinku. 
Školu prezentovali so šiestimi ta-
nečnými choreografiami. V do-
poludňajších hodinách prebiehala 
tanečná kategória Scénický tanec, 
v ktorej súťažili žiaci z pobočky 
v Bánovciach nad Bebravou. Po-
darilo sa im vytancovať krásne 
umiestnenia. V sólo choreografii 
žiačky Lucie Rusnákovej získali 
2. miesto. V skupinovej choreo-
grafii s názvom Maugli swing sa 
umiestnili na 4. mieste a v záve-
re vyhlásenia výsledkov súťažnej 
kategórie Scénický tanec si vy-
bojovali v silnej tanečnej konku-
rencii krásne 1. miesto s choreo-

grafiou Alenka v krajine zázrakov. 
Za  všetkými úspechmi týchto 
tanečníkov stojí ich učiteľka, Sta-
nislava Rusnáková, DiS.art., kto-
rá pracuje so žiakmi aj na poboč-
ke Prior v Partizánskom.

  Ars Akademy

Vianočné tradície v komunitnom centre
Komunitné centrum 

pripravilo pre svojich 
detských klientov via-
nočnú besiedku, ktorá 
bola zameraná na  pre-
zentáciu kresťanských 
zvykov a  tradícií. Za-
mestnanci komunitného 
centra predviedli deťom 
typickú vianočnú večeru, 
ktorá zahŕňala modlitbu, 
rozkrajovanie jabĺčka, 

jedenie oblátok s  me-
dom a hádzanie orechov 
do kútov. 

V miestnosti sme mali 
pekne ozdobený strom-
ček, stôl bol slávnost-
ne prestretý tak, ako je 
zvykom na Štedrý večer. 
Všetci spoločne sme sa 
podieľali na výzdobe ko-
munitného centra a prí-
prave vianočného stola 

a občerstvenia. Vianočný 
stromček sme vyzdobili 
ozdobami, ktoré naše deti 
samy tvorili v  komunit-
nom centre v  priebehu 
mesiaca december. 

Na  koniec sviatočnej 
večere deti potešili svojím 
príchodom Mikuláš, čert 
a anjel. Deti zarecitovali 
vianočné básničky, za čo 
boli odmenené sladkým 

balíčkom. Všetky deti 
sľúbili Mikulášovi, že sa 
polepšia. Príjemnú atmo-
sféru dotvárali vianočné 
piesne a koledy, ktoré sme 
si spoločne s  deťmi za-
spievali. Už teraz sa naši 
malí klienti tešia na ďalšie 
vianočné posedenie. 

Júlia Masárová,
  garant komunitného centra

MuzetaMuzeta
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 Spoločenská kronika

Mária Šmatláková, rod. Reháková *1945
Anton Maslák *1963
Emília Sládková, rod. Tvrdá *1959
Milan Tlelka *1956
Oľga Pučeková, rod. Červenková *1932
Hedviga Čviriková, rod. Doležalová *1938

Opustili nás

Spomienka 
Dňa 8. januára uplynuli dva roky, čo 

nás navždy opustil náš drahý otec, starý otec 
a syn Milan Báleš. Venujme mu prosím ti-
chú spomienku. 

 S láskou a úctou spomína smútiaca rodina.

Veľký vianočný bazár a Kračúň

V piatok 16. decembra 
sa všetci cítili slávnostne 
v ZUŠ Dezidera Kardo-
ša. Prebiehal tam Veľký 
vianočný bazár. V rámci 
tohto podujatia ste mohli 
navštíviť tvorivé dielne, 
ateliér tradičných a ume-
leckých remesiel, mohli 
ste si vychutnať pred-
vianočné koncerty žiakov 
a pedagógov a odniesť si sil-
ný zážitok z Mikulášskeho 
koncertu, ktorý sa mal ko-
nať 4. decembra v Kostole 
svätého Mikuláša. Súčasne 
sa v  galérii Ateliér Hlavi-
na konala vernisáž výstavy 
Umenie je dar s komento-

vanou prehliadkou, o ktorú 
sa šarmantne a s prehľadom 
postarala majiteľka galérie 

Viera Žáková. Veľký via-
nočný bazár bol vstupnou 
bránou k  ďalšiemu podu-
jatiu, ktoré voňalo Viano-
cami a umením. V sobotu 
17. decembra ZUŠ otvorila 
dvere festivalu divadla, tan-
ca, spevu a hudby, ktorý už 
osemnásť rokov nesie názov 
Kračúň a  ak by nenastala 

dvojročná prestávka, konal 
by sa práve tento rok jeho 
jubilejný dvadsiaty ročník. 

Organizačne ho za-
strešuje mesto Bá-
novce nad Bebravou 
a  Mestské kultúrne 
stredisko. Srdcom 
a  dušou festivalu je 
Zuzana Varhaníková, 
ktorá „odchovala“ už 
niekoľko generácií 
divadelníkov v  našej 
ZUŠ a  priviedla ich 

do čarovného sveta ume-
nia. Kračúň ponúka mož-
nosť mladým umelcom 
odprezentovať svoj talent 
a  vymeniť si vzájomné 
skúsenosti. V sobotu nám 
svoje umenie predstavili 
divadelné súbory zo zák-
ladných umeleckých škôl 
v  Nitre a  Topoľčanoch, 

ale aj súbor zo Základnej 
školy v Zlatníkoch. Samo-
zrejme, nechýbali ani tí naši 
a zvládli na výbornú aj úlo-
hu hostiteľov.

Bodkou za  príjemným 
predvianočným progra-
mom bol skvelý koncert Big 
Bandu. Hudobné zoskupe-
nie žiakov a  učiteľov nás 
v spevavom a tanečnom ryt-

me vtiahlo do náručia Via-
noc. Už sú za nami, ale ešte 
stále v nás potichu doznie-
vajú. „Buďme k sebe otvore-
ní, buďme k  sebe úprimní, 
buďme k  sebe milí. Usmie-

vajme sa,“ povedala Zuzka 
Varhaníková v  rozhovore 
pre BTV. Buďme takí, nielen 
do budúcich Vianoc. 

Text: Zuzana Bridová, 
 foto: FB ZUŠ

Poďakovanie vedenia ZUŠ D. Kardoša
Vážení a milí žiaci, rodičia, priate-

lia, kolegyne, kolegovia,
chceme Vám všetkým poďakovať 

za nasadenie a výkony, ktoré ste v roku 
2022 odviedli na pôde ZUŠ DK. Oso-
bitne chceme poďakovať tým, ktorí sa 
pričinili o oživenie výnimočného pod-
ujatia – Veľkého vianočného bazáru. 
Po dvojročnej vynútenej prestávke už 
nič nie je tak, ako bolo pred pandémiou, 
ale vďaka Vám sme stanovili nové štan-
dardy vychádzajúce zo súhry, solidarity 
a empatie. Aby sme sa nevznášali len 
v rovine abstraktných poďakovaní, do-
voľte mi uviesť niekoľko čísel, ktoré síce 
nedokážu vyjadriť to najdôležitejšie – 
spolupatričnosť a odhodlanie, no na ich 
ilustráciu nič názornejšie netreba: do-
mácim pečivom do bufetu „U Libušky“ 
prispelo 25 rodín, do tvorivých dielní 
sa zapojilo 17 remeselníckych a umelec-

kých kolektívov, do rodičovskej tomboly 
prispelo 28 rodín, sponzorsky prispeli 
3 rodiny, na  troch koncertoch vystú-
pilo 127 účinkujúcich, videlo ich 460 
divákov, po odrátaní priamych nákla-
dov (216 eur) na dobrovoľnom vstup-
nom, sponzorských daroch a výťažkoch 
z tvorivých dielní a tomboly sme získali 
976 eur. Riaditeľ školy je v počtoch ešte 
slabší než v speve, ale aj on pri pohľade 

na tieto čísla pochopil, že Veľký vianoč-
ný bazár je jasným dôkazom, že naša 
škola žije nielen rozvrhom povinného 
učiva, ale aj ako miesto, kde sa ľudia 
radi stretávajú a kam sa radi vracajú. 
Nič z toho by nebolo, nebyť vzájomné-
ho porozumenia, spolupráce a viery, že 
pozornosť venovaná kultivovaniu mla-
dého človeka a posmeľovaniu vzájomnej 
komunikácie je tou najlepšou vakcínou 
proti pocitu všeobecného ohrozenia.

Záverom nám teda dovoľte ešte raz 
poďakovať za to, čo sa nám spoločne 
podarilo a vysloviť presvedčenie, že to 
malo nielen praktický úžitok (za zís-
kané prostriedky pripravíme pre naše 
deti ďalšie vydanie Deziderovej tvori-
vej dielne), ale predovšetkým hlboký 
zmysel a trvalý význam.

Libuša Peťovská, predsedníčka RZ, 
 Silvester Lavrík, riaditeľ ZUŠ DK

Vianoce tento rok zaklopali na naše dve-
re odvážne a smelo, rozhodnuté vrátiť 

nám všetko, čo sme zameškali počas dvoch 
predchádzajúcich rokov. Rozhodli sa vrátiť 
nám nádhernú a neopakovateľnú atmosfé-
ru vianočných koncertov, rôznych tvorivých 
aktivít, priateľských stretnutí a rozhovorov 
s vôňou medovníkov a vianočného punču.

Fašiangová zábava
Základná organizácia 

Slovenského zväzu zdravot-
ne postihnutých č. 3 v Bá-
novciach nad Bebravou 
vás pozýva 18. februára 
2023 so začiatkom o 15.00 
h na Fašiangovú zábavu 
v spoločenskej sále MsKS 
na  sídl. Sever. Do  tanca 
a  na  počúvanie hrá sku-
pina M-Trio. Vstupenky 

si zaistite od  2. januára 
2023 v  kancelárii SZZP 
v priestoroch bývalej SPŠS 
(vchod od mestského par-
ku) v  pracovných dňoch
od 11.00 do 14.30 h, info 
na č. tel. 0904 487 991. Ďa-
kujeme Vám, že nás pod-
porujte tým, že si nenosíte 
vlastné nápoje. 

SZZP č.3 BN

bánovský, nie bánovecký
Rodáci, rodáčky z Báno-

viec, či Bánovského okresu 
sa už určite stretli s  ná-
zorom, že prídavné meno 
odvodené od názvu nášho 
mesta používame v  ne-
správnom tvare, známy 
to problém: bánovský vs 
bánovecký. Poprosili sme, 
preto riaditeľa Gymnázia 
J. Jesenského v Bánovciach 
nad Bebravou, a  zároveň 
učiteľa slovenského jazyka 
Dušana Zajaca, aby nám 
pomohol rozlúsknuť tento 
náš lokálny lingvistický problém. Nižšie nám poskytol 
vysvetlenie, v ktorom sa dozviete, že aj názov našich no-
vín je v správnom tvare.  

Prídavné meno utvorené od názvu mesta Bánovce nad 
Bebravou má podobu bánovský, napr. Bánovský okres, 
Bánovský hrad, Bánovská televízia, Bánovské noviny. Túto 
podobu zaznačujú aj kodifikačné príručky Pravidlá slo-
venského pravopisu a Slovník súčasného slovenského jazyka
(pravidelné tvorenie prídavného mena od názvov obcí za-
končených na -ovce, teda Bánovce – bánovský). Podobne 
sa tvoria aj tvary názvov obcí, ich obyvateľov a prídavných 
mien: Bánov; Bánovčan – Bánovčania; Bánovčanka – Bá-
novčanky; bánovský. Bánovce nad Bebravou; Bánovčan 
i Bebravskobánovčan; Bánovčanka i Bebravskobánovčan-
ka; bánovský i bebravskobánovský.

Rovnako to platí aj pre Bánovce nad Ondavou; Bánov-
čan i Ondavskobánovčan; Bánovčanka i Ondavskobánov-
čanka; bánovský i ondavskobánovský.

Nespisovná je teda podoba prídavného mena báno-
vecký, s ktorou sa stretáme v názvoch niektorých výrob-
kov, ako sú bánovecký oštiepok, bánovecká nátierka. Aj 
v názvoch výrobkov by sa mala používať správna spisovná 
podoba bánovský, teda bánovský oštiepok, bánovská ná-
tierka. Preto má prídavné meno v prípade Bánoviec nad 
Bebravou tvar bánovský, a nie bánovecký (tento tvar by bol 
správny, keby existovala obec Bánovec).  Lenka Karasová

Jazykové okienko
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21. Bánovský vianočný kolkársky turnaj 2022
Presne po  dvoch rokoch 

zavinených covidom sa v pred-
posledný decembrový týždeň 
v našej kolkárni znovu stretli 
súčasní i  bývalí kolkári, aby 
spoločne s  amatérskymi za-
nietencami pokračovali v tra-
dícii Bánovského vianočného 
kolkárskeho turnaja (BVKT) 
4-členných družstiev na  60 
hodov združených (HZ). Je 
to už 21. ročník, čo je takmer 
polovica rokov prevádzky 
kolkárne. A práve za finanč-
nej pomoci mesta sa podarilo 
zrealizovať zopár opráv. Tou 
najdôležitejšou je výmena 
43-ročných stavačov kolkov 
za  novšiu, čiastočne použí-

vanú verziu. Zreparovali sme 
zadnú stenu, kvôli umiestne-
niu nových svetelných tabúľ 
a elektrických zariadení. Vy-

menili sa aj ovládacie pulty 
a  všetko je automatizované, 
a tým pádom skončilo ručné 

písanie výsledkov. Boli sme 
poslednou kolkárňou riade-
nou Slovenským kolkárskym 
zväzom (SKoZ) na Slovensku, 
kde sa ručne písal každý hod. 
Kvôli únikom tepla sme z vnú-
tornej strany zateplili okná 
a  podarilo sa nám vymeniť 
aj vstupné dvere, ako aj okná 
na vynovených šatniach. Tie-
to zmeny kladne zhodnotilo 
aj 41 účastníkov vianočné-
ho turnaja. Tí boli rozdelení 
do 6 družstiev. Pri systéme hry 
každý s každým sa odohralo 
v  piatich hracích dňoch 15 
zápasov. Niektoré zápasy už 
mali vopred svojich víťazov, 
ale niektoré sa rozhodovali až 

v posledných hodoch. Zápa-
sy sa však odohrali v príjem-
nej atmosfére a v priateľskom 
duchu. A to je krédom tohto 
turnaja - stretnutie kamarátov 
a spoločné pobavenie. Víťaz-
ným sa stalo družstvo RAD
pod vedením Vujičiča Mi-
lorada. Víťazov sme mali aj 
v kategórii neregistrovaných 
žien a  mužov. Ženskú cenu 
si odniesla Pristačová Katka
a  tú mužskú Kupka Lukáš. 
Ocenené boli všetky družstvá, 
ako aj najlepší traja jednot-
livci. Gratulujeme oceneným 
a zároveň vďaka patrí všetkým 
účastníkom. Tých sme záro-
veň oboznámili so zámerom 

rozbehnúť Bánovskú kolkár-
sku ligu v  takomto systéme. 
Niektorí už prejavili záujem. 
No touto cestou chceme oslo-
viť aj ostatných záujemcov, ak 
sa chcú zúčastniť tohto projek-
tu, nech sa prihlásia na tel. čís-
le 0950 470 640, kde im budú 

poskytnuté bližšie informácie. 
My sa už teraz tešíme na 22. 
ročník BVKT. Keďže tu máme 
nový rok 2023 prajeme všet-
kým hlavne veľa zdravia a kol-
károm pevné ruky. Rozlúčime 
sa kolkárskym pozdravom 
HODU ZDAR.  kolektív BKK

Bánovskí zápasníci hodnotili svoje výkony za rok 2022
Mestský zápasnícky klub 

popri tradičnom Mikulášskom 
turnaji aj bilancovali rok 2022. 
Začiatok roku bol ešte mierne 
ovplyvnený pandemickými 
opatreniami, v  prvých troch 
mesiacoch sa nekonali žiadne 
súťaže. Až neskôr sa všetko 
dostalo do normálnych koľají 
a opäť sme mohli absolvovať 
množstvo turnajov. Zúčastni-
li sme sa 14 medzinárodných 
turnajov, kde sme získali cez 
70 medailových umiestnení 
v  individuálnom hodnotení. 
Ako družstvo sme zvíťazili 
na domácom turnaji, na me-
dzinárodnom turnaji v Tren-
číne sme obsadili 3. miesto. 
Z rôznych dôvodov sa počas 

roka uskutočnilo len jedno 
kolo žiackej ligy, v ktorom sme 
skončili na výbornom druhom 
mieste za Nitrou. Naše mladé 
družstvo dorastencov absol-
vovalo tri kolá dorasteneckej 
ligy, kde v konečnom hodno-
tení obsadilo až deviate miesto. 
Najviac sledované a  najhod-
notnejšie sú, samozrejme, maj-
strovstvá Slovenska. Absol-
vovali sme 10 majstrovských 
súťaží v rôznych kategóriách. 
Veľké úspechy dosiahli chlapci 
aj v hodnotení družstiev, kde si 
družstvo starších žiakov vybo-
jovalo titul majstra Slovenska 
vo voľnom a 2. miesto v gréc-
korímskom štýle. Družstvo 
kadetov obsadilo v gréckorím-

skom štýle druhé miesto. V in-
dividuálnom hodnotení sme si 
vybojovali opäť rekordných 33 
medailí. Až dvanásti naši zá-
pasníci sa stali majstrami Slo-
venska: Zuzana Tuchyňová, 
Michaela Tuchyňová, Tadeáš
Trnovský, Matyáš Filo, To-
máš Melas (2x), Andrej Me-
las (3x), Martin Melas, Patrik
Urbánek, Andreas Kern, Ma-
rek Margolien, Martin Visel-
ka a Mário Pihík. Za výkon-
nosť a doterajšie výsledky si až 
štyria naši chlapci vybojovali 
reprezentačný dres a zúčast-
nili sa majstrovstiev Európy. 
Najviac sa na európskom šam-
pionáte darilo Tomášovi Me-
lasovi, ktorý obsadil výborné 

9. miesto. Andreas Kern obsa-
dil 15. miesto, Matyáš Filo 17. 
miesto a Patrik Urbánek 20. 
miesto. Ďalší náš člen Henrich
Pietrik si na  majstrovstvách 
sveta v  kategórii veteránov 
vybojoval skvelé 3.  miesto. 
A na základe týchto umiest-
není sme určili aj najúspešnej-
ších zápasníkov MZK za rok 
2022: 1. miesto - Tomáš Me-
las: 1. miesto na M-SR starších 
žiakov v gréckorímskom štýle, 
1. miesto na M-SR starších žia-
kov vo voľnom štýle, 9. miesto 
- ME starších žiakov vo voľ-
nom štýle. 2. miesto - Andreas 
Kern: 1. miesto na M-SR ka-
detov v gréckorímskom štýle, 
2. miesto na  M-SR kadetov 

vo voľnom štýle, 15.  miesto 
- ME kadetov v  gréckorím-
skom štýle. 3. miesto - Matyáš 
Filo: 1. miesto na  M-SR ka-
detov v gréckorímskom štýle, 
2. miesto na M-SR kadetov vo 
voľnom štýle, 17. miesto - ME 
kadetov v gréckorímskom štý-

le. 4. miesto - Andrej Melas: 
1. miesto na  M-SR starších 
žiakov v gréckorímskom štý-
le, 3.  miesto na  M-SR star-
ších žiakov vo voľnom štýle, 
1. miesto na M-SR mladších 
žiakov v gréckorímskom štý-
le, 1. miesto na M-SR mlad-
ších žiakov vo voľnom štýle. 
5. miesto - Tadeáš Trnovský: 
1. miesto na  M-SR kade-
tov v  gréckorímskom štýle, 
2. miesto na M-SR kadetov vo 
voľnom štýle. 6. miesto - Patrik 
Urbánek:1. miesto na  M-SR 
starších žiakov vo voľnom štý-
le, 2. miesto na M-SR starších 
žiakov v gréckorímskom štýle, 
20. miesto - ME starších žia-
kov vo voľnom štýle.  (aj, mu)

Vianočný turnaj po štyroch rokoch opäť v rukách Borusie
Neodmysliteľnou súčas-

ťou vianočných sviatkov v Bá-
novciach nad Bebravou je už 
tradičný halový minifutba-
lový turnaj o Putovný pohár 
Slovenského Orla a Pohár pri-
mátora mesta Bánovce n/B. 
Amatérsky vianočný turnaj, 
jeden z najstarších a najmaso-
vejších, sa hrá od roku 1993. 
Doposiaľ sa ho zúčastnilo 755 
mužstiev a vyše 7 750 hráčov. 

27. ročník sa hral po dvoj-
ročnej vynútenej prestávke, 
ale nezostal nič dlžný tým 
predchádzajúcim a  opäť sa 
postaral o  peknú kultúrno-
-spoločenskú, charitatívnu 
a  športovú akciu. V  tomto 
roku sa turnaja zúčastnilo 17
družstiev z  Trenčianskeho 
a  Nitrianskeho  kraja. Pred-
kolo turnaja sa odohralo dňa 
19. decembra 2022 v športovej 
hale Bánovce nad Bebravou. 
Do širšieho finále 26. decem-
bra postúpilo 16 družstiev. Tie 
vytvorili podľa vopred určené-
ho kľúča štvorčlenné skupiny. 
Do večerného užšieho finále, 
postúpilo už len 8 najlepších 
kolektívov, ktoré hrali násled-
ne k.o. systémom. Do večer-

ného užšieho osemfinále na-
pokon postúpili Borusia/BN, 
Jamajka Topoľčany, Bayern/
Krásna Ves, Hurakán/BN, 
El Fuňo/BN, Alcatraz/TN 
a  Gymnazisti/Zlaté Morav-
ce. Štvrťfinále prinieslo veľa 
dramatických zápasov. Medzi 
najzaujímavejšie určite pat-
rili zápasy Alcatrazu Trenčín 
a Bayernu Krásna Ves resp. El 
Fuňa a Hurakánu, kde o po-
stupujúcom družstve rozhodo-
vali strely z pokutového kopu. 
Najlepšiu štvoricu napokon 
vytvorili mužstvá Borusie, 
Hurakánu, Jamajky a Bayern 
K.Ves. Semifinálové zápasy 
štyroch najlepších mužstiev 
mali taktiež vysokú úroveň 
a  zaujímavý priebeh. V  pr-
vom zápase sa hráči Bayernu 
K.Ves ujali vedenia gólom Ju-
raja Gieciho, ale Patrik Rede-
ky dvoma presnými zásahmi 
otočil priebeh zápasu a poslal 
Hurakán do finále. V druhom 
zápase taktiež hráči Borusie 
museli ťažko bojovať s Jamaj-
kou. Na gól Martina Rusňáka, 
dvoma presnými zásahmi od-
povedal Roman Mrocek a za-
bezpečil pre Borusiu finálovú 

účasť. V  zápase o  3. miesto 
napokon Jamajka zvíťazila nad 
Bayernom K.Ves presvedčivo 
4:1, keď sa o jej presné zása-
hy postarali Martin Rusňák, 
Miroslav Královič a  dvakrát 
Andrej Žurek. O kozmetickú 
úpravu za súpera sa postaral 
opäť Juraj Gieci.

Vo večernom finále pred 
zaplneným hľadiskom si 
prvenstvo a obhajobu nako-
niec opäť vybojovalo mužstvo 
Borusie/BN. Vo vyrovnanom 
zápase sa v  prvom polčase 

strelecky presadil iba Michal 
Bodocký. Prvoligoví brankári 
na oboch stranách Marek aj 
Denis Chudý predvádzali vý-
borné zákroky, a tak sa o vý-
sledku rozhodlo až v samom 
závere, keď sa strelecky chytil 
skúsený Martin Líška a dvo-
mi presnými zásahmi upravil 
na konečný výsledok 3:0. 

Každoro čne  bý vajú 
na turnaji individuálne oce-
nenia. Najlepším strelcom 
turnaja s 5 gólmi sa opako-
vane stal Roman Mrocek 

z víťaznej Borusie. Najlepším 
brankárom bol vyhodnotený 
bývalý brankár AS Trenčín 
Dávid Chudý z mužstva Hu-
rakán. Cenu pre najlepšieho 
hráča tentokrát získal ďalší 
ligový hráč AS Trenčín Do-
minik Holý. Cenu fair-play 
obdržal najstarší hráč finále, 
brankár Jamajky Topoľčany 
Ivan Mikulaš a taktiež cenu 
pre najstaršieho hráča celé-
ho turnaja brankár mužstva 
Gymnazisti Andrej Znášik.

Po  ukončení finálového 
zápasu o Putovný pohár Slo-
venského Orla a Pohár primá-
tora mesta Bánoviec n/B, ako 
aj ceny najlepším kolektívom 
a  jednotlivcom, odovzdali 
osobne zástupkyňa primátora 
mesta Mária Hajšová, starosta 
obce Miezgovce Juraj Trgyňa,
prezident Slovenského orla 
Bratislava Jozef Gálik a riadi-
teľ turnaja Miloš Šagát. 

27. ročníka sa zúčastnilo 
17 družstiev, spolu vyše 160
hráčov a pod dohľadom roz-
hodcov Jozefa Bečku a Deni-
sa Porubana z Trenčianskych 
Stankoviec, bolo odohraných 
25 zápasov. Tak ako aj po mi-

nulé roky aj v tomto roku sa 
organizátorom turnaja poda-
rilo vyplniť vianočné sviatky 
peknou kultúrno-spoločen-
skou akciu, čoho dôkazom 
bola opäť bohatá divácka 
návšteva a zaplnená športová 
hala. V priebehu turnaja, tak 
ako každý rok, bola vykona-
ná zbierka „Minca pre choré 
deti“, ktorá bude venovaná   
na  charitatívne účely, a  to 
detskému onkologickému od-
deleniu Fakultnej nemocnice 
NsP Bratislava. V  doterajšej 
histórii, bolo takto odovzda-
ných na  charitatívne účely 
vyše 6 200 eur.

Organizátor turnaja Slo-
venský Orol, OU Miezgovce 
a MsÚ Bánovce n/B aj touto 
cestou ďakuje všetkým hrá-
čom, divákom, ako aj medi-
álnym-reklamným partnerom 
a  sponzorom za  poskytnutú 
pomoc pri zorganizovaní toh-
to podujatia. (Vyhodnotenie 
turnaja, foto, video a výsled-
ky nájdete na: www.sloven-
skyorolmiezgovce.sk, www.
obecmiezgovce.sk). S pozdra-
vom „PF-2023“. 

Miloš Šagát, riaditeľ turnaja 
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Kráčala som domov z mesta. Bolo 22. decembra, hlavu 
som mala plnú vianočných starostí.

Odrazu som pred sebou uvidela kráčať známu siluetu. Ko-
žené čižmičky na vysokom opätku trošku pomáhali udržia-
vať neistý krok štíhlym dlhým nôžkam. Vonku bolo plus štr-
násť stupňov, takže nôžky boli zneistené inými okolnosťami.

Pobehla som a chytila moju kamošku pod pazuchu v mene 
výzvy „opri sa o mňa“:

„Ahoj moja, cupky-dupky do chalúpky?“
„Ahoj Zuzi, áno, do chalúpky. Som rada, že budeme cup-

kať spolu.“
Verila som jej. Držala som ju pevne a cítila som jej vďač-

nosť a oddanosť. Prebrali sme všetky predvianočné štrapácie 
a ja som urobila zásadný odklon zo svojej trasy k jej domu.

„A odkiaľ vlastne ideš?“ dovolila som sa spýtať na to, čo ma 
vlastne zaujímalo od začiatku.

„Z vianočného večierka, ale teraz sa tomu hovorí inak.“
„Inak?“
„Áno, inak... tak nejako... po anglicky. Joj, veď nejde mi to 

teraz na jazyk!“
Tušila som, aké slovíčko hľadá a vedela som, že aj tu jej 

musím byť teraz oporou.
„Teambuilding?“
„Áno, presne tak! Tímbilding - presne odtiaľ idem! Z tím-

bildingu!“
„Takže máš za sebou príjemný firemný event, na ktorom si 

využila všetky možnosti cateringu.“
Kamoška zostala stáť a úprimne ma objala.
„Teraz si to povedala tak pekne Zuzanka, tak múdro. Poď, 

povieš to tak aj môjmu Milanovi.“
Pravdaže som to pre ňu a pre Milana urobila.
Nakoniec to bol šťastný návrat jednej slovenskej ženy z te-

ambuildingu, rovno do náručia milujúceho a chápavého 
manžela.  (zb)

Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

Dakar prekvapil extrémnymi dunami a počasím
Nástrahy diaľkovej súťaže sa pokúšajú prekonať aj dve mená z Bánoviec nad Bebravou

Otec a syn reprezentujú 
na  slávnej diaľkovej súťa-
ži naše mesto v špičkovom 
teame Buggyra Racing. Ra-
dovan Kazarka sa opätovne 
posadil za  volant repliky 
slávnej Tatry PUMA. Po-
sádku s číslom 900 dopĺňa 
rovnako legenda Daka-
ru, navigátor Jozef Kalina 
a  mechanik Pavol Zachar. 
Tento pretekársky celok vy-
štartoval v kategórii Classic. 

Tu štartujú historické autá, 
kamióny aj originálne Da-
karské špeciály. Tomáš Ka-
zarka sa vo svojej premiére 
predstaví hneď aj ako navi-
gátor v Tatre Phoenix s čís-
lom 531. Tú pilotuje Róbert 
Kasák, a ako mechanik do-
pĺňa zostavu Jaroslav Kolár. 
Súťažné stroje majú za se-
bou prvú polovicu súťaže. 
Po ťažkej maratónskej etape 
ich čakal v  meste Riyadh 

deň odpočinku. Po  ôsmej 
etape je syn Tomáš so svo-
jou posádkou na 21. mies-
te. Tímy pokračujú v uto-
rok 10. januára z Riyadhu 
do  mesta Haradh. Na  To-
máša čaká v utorok 328 ki-
lometrov, plus 358 ostrých. 
Obe partie majú pred se-
bou ešte šesť súťažných dní, 
a ak vydrží technika, v ne-
deľu 15. januára by mohli 
vystúpiť na cieľovú rampu 

v  Arabskom zálive. Rado-
van Kazarka si užíva hlavne 
ťažké trialové úseky, no aj 
piesočnaté duny, kde pred-
vádza svoje jazdecké ume-
nie, ale aj technickú vyspe-
losť Tatry. Niekoľko úsekov 
prešli ako jediní v tejto ka-
tegórii. Po dni voľna je táto 
československá posádka 
na  krásnom treťom mieste 
medzi kamiónmi. 

 Martin Tuchyňa, 
Replika TATRA „PUMA“ štartové číslo 900

Foto: Buggyra racingFoto: Buggyra racing

Legendárna súťaž pod názvom Rely Dakar odštartovala svoj 45. ročník na sklonku 
minulého roka 31. decembra, kedy začala prológom v Sea Campe - Saudskej Ará-

bii. Vytúžený cieľ príde po štrnástich etapách 15. januára v meste Dammam. Na štart sa 
už tradične postavili jazdci motocyklov, štvorkoliek, automobilov, špeciálov, prototypov 
a kamiónov. Minuloročnú úspešnú premiéru má za sebou aj Bánovčan Radovan Kazarka. 
Tento rok sa do súťažného kamiónu posadil aj jeho syn Tomáš Kazarka.

Posádka DAKAR Classic zľava: Jozef Kalina, Radovan 
Kazarka a Pavol Zachar

Foto: Ivan ZajacFoto: Ivan Zajac

Majstrovstvá okresu v stolnom tenise
Na  sviatok Troch kráľov 

sa tradične v Sokolovni na ul. 
Radlinského v Bánovciach nad 
Bebravou konali Majstrovstvá 
okresu v  stolnom tenise. Cel-
kovo sa zúčastnilo 27 mužov 
a 4 ženy a tu sú výsledky: Ka-
tegória muži: 1. miesto: Domi-
nik Petrík, 2. miesto: Jozef Her-
gezel, 3. miesto: Mário Marko. 
Kategória ženy: 1. miesto: Jana
Hanková, 2. miesto: Eva Hu-
decová a  3. miesto: Marika
Adameová. Kategória štvorhra 
muži: 1. miesto: Jozef Koleno, 

Dominik Petrík, 2. miesto: Mi-
lan Strempek, Vojtech Luka-
čovič, 3. miesto: Martin Kutiš, 
Radovan Števanka. Kategória 
štvorka mix: 1. miesto: Ján Ja-
náč, Jana Hanková 2. miesto:
Miroslav Sečanský, Eva Hude-
cová 3. miesto: Tobias Országh, 
Simona Pavelková. Chcem sa 
touto cestou poďakovať všetkým 
zúčastneným a členom Okres-
ného výboru stolného tenisu, 
ktorí spoločne vytvorili super 
atmosféru a kvalitný priebeh ce-
lého turnaja.  Dušan Senčík

Futbalový turnaj hráčov nad 35 rokov
Mestská športová 

hala sa v  predposled-
ný deň uplynulého roka 
stala miestom, kde sa 
už po  sedemnásty krát 
uskutočnil futbalový tur-
naj hráčov nad 35 rokov. 
Organizátorovi Jozefovi 
Farkašovi sa do  turnaja 
prihlásilo 7 tímov, ktoré 
boli rozdelené do dvoch 
zá k ladných  skupín . 
Do  vyraďovacích play-
-off zápasov postúpili 
dva najlepšie celky A aj 
B skupiny. Celkovým ví-
ťazom 17. edície sa stali 

hráči Podhoranu Krásna 
Ves, keď v kvalitnom fi-
nále porazili Jasklo 3:2. 

A. skupina: Capri v Sieti 
- ŠK Podhoran Krásna Ves 
2:3 (1:1) , Capri v Sieti - Jas-

klo 5:7 (3:2), ŠK Podhoran 
Krásna Ves – Jasklo 2:2 (1:1)

B. skupina: Staré Páky 
V. Hradná – Celtic 2:0 (0:0), 
Europlac TO – Svinná 1:2 
(1:0), Staré Páky V. Hradná - 
Europlac TO 2:2 (1:0), Cel-
tic - Svinná 2:1 (0:1), Staré 
Páky V. Hradná – Svinná 
3:1(1:0), Celtic - Europlac 
TO 1:1 (0:0)

Semifinále: Jasklo – 
Celtic 2:1 (0:0), ŠK Podho-
ran Krásna Ves - Staré Páky 
V.Hradná 3:2 (2:1)

O  3. miesto: Celtic - 
Staré Páky V.Hradná 0:0 

na pok.kopy 5:4 Finále: ŠK 
Podhoran Krásna Ves – Jas-
ko 3:2 (2:1).

Víťazná zostava ŠK Pod-
horan Krásna Ves: P.  Fi-

drik, P. Žatko, P. Hanko, J. 
Gieci, J. Nižňanský, J. Far-
kaš, M. Borcha, B. Ševčík, 
S. Mikloš, D. Mišák, M. Va-
lach.  (aj, jf)

A. skupina
Z V R P Skóre B

1. Jasklo 2 1 1 0 9:7 4
2. ŠK Podhoran Krásna Ves 2 1 1 0 5:4 4
3. Capri v Sieti 2 0 0 2 7:10 0

B. skupina
Z V R P Skóre B

1. Staré Páky V.Hradná 3 2 1 0 7:3 7
2. Celtic 3 1 1 1 3:4 4
3. Svinná 3 1 0 2 4:6 3
4. Europlac TO 3 0 2 1 4:5 2
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Referendum 2023
Prezidentka Slovenskej republiky rozhod-

nutím č. 362/2022 Z. z., na  základe petície 
občanov prijatej 24. augusta 2022 vyhlásila 
referendum a určila deň jeho konania na so-
botu 21. januára 2023. Referendum sa koná 
od 07.00 h do 22.00 h.  r

Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach
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pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

(Cena za kompletný smútočný obrad od 590 €)
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týždenník občanov
mesta a okresu 
Bánovce nad Bebravou

 Dám do prenájmu garáž na Svätoplukovej ulici. Tel. 
0908 258 333.
 Predám 1 - izbový byt v BN, tel. kontakt 0915 702 177.
 Rozvedený nealkoholik, nefajčiar hľadá úprimnú pria-
teľku od 60 do 70 rokov, len z Bánoviec a blízkeho okolia. 
Len na vážny a úprimný vzťah. Tel. 0907 039 550.
 Kúpim televízor za 50 eur. Tel. 0907 039 550.
 Solárne riešenie pre váš dom, tradičné aj netradičné, 
volajte: 0903 840 957.
 Fotovoltika na streche za 35 dní, info: 0903 840 957.

INZERCIA

Informačné 
centrum ponúka
kopírovanie 
dokumentov


